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ابراهیم ارزانی

یادداشت . . .

یکسال گذشت . . .
     سعید محمد مشاوررییس جمهور و دبیر شورایعالی مناطق آزاد:

شرایط را برای حضور سرمایه گذاران در مناطق آزاد تسهیل می کنیم 
با حضور دبیر شورایعالی مناطق آزاد صورت گرفت؛

 راه اندازی سامانه شفافیت در منطقه  آزاد کیش  بمنظور گزارش به مردم
دکتر محمد دبیر شورایعالی مناطق آزاد:

تمام پروژه های کیش باید موظف شوند بخشی از نیروهای خود را از ساکنان بومی 
تامین کنند 

سعید محمد در دیدار با رئیس فدراسیون فوتبال :
 از ظرفیت های جام جهانی قطر در مناطق آزاد استفاده می کنیم

پس چی شد....؟!

فدراسیون ملی ورزش های ساحلی 
و دریایی در کیش مستقر می شود

اقتصاد کیش-    نایب رئیس شورای ورزش کیش و سرپرست اداره کل حوزه 
مدیرعامل ســازمان منطقه آزاد کیش گفت: با توجه به پتانسیل ها و زیرساخت 
های موجود فدراســیون ملی ورزش های ساحلی و دریایی کشور در این جزیره 

مستقر می شود. 
 رضا شــجیع در دیدار مربیان رشته ورزشــی والیبال جزیره کیش اظهار کرد: هم 
اکنون رشته های مختلف ساحلی و دریایی در این جزیره فعال بوده و با استقرار این 
فدراسیون رشد و توسعه این رشته ها در کشور با محوریت کیش در دستور کار است.

وی افزود: با ارتباطات موثر هیات والیبال کیش شاهد میزبانی گردهمایی روسای 
هیات های والیبال سراسر کشور در جزیره خواهیم بود.

شــجیع اضافه کــرد: با دریافت حق رای برای حضــور جزیره کیش در مجمع 
فدراسیون والیبال می توانیم امتیازات خوبی برای این منطقه کسب کنیم.

وی افزود: با برنامه ریزی هدفمند، پیش بینی های لازم برای میزبانی جزیره کیش از 
پنج دیدار ملی و بین المللی والیبال در طول یک سال انجام شده است.

وی با تاکید بر اینکه ورزشکاران باید از انگیزه بالایی برخوردار باشند، یاداور شد: 
با ظرفیت های قابل توجهی که در حوزه ورزش والیبال به ویژه والیبال ســاحلی 
در کیش وجود دارد این ورزش از حمایت های ســازمان منطقه آزاد کیش بهره 

مند می شود.
شجیع با اشاره به استقرار فدراسیون ملی ورزش های ساحلی و دریایی کشور در 
جزیره کیش، اظهار کرد: بر اساس انعقاد تفاهم نامه ای میان فدراسیون ساحلی و 
فدراسیون والیبال؛ جزیره کیش به عنوان قطب ورزش های ساحلی به ویژه والیبال 

ساحلی در سطح کشور مطرح می شود.

نایب رئیس شورای ورزش کیش اعلام کرد:

حدوداً بهمن ماه ســال گذشته بود که سعید محمد دبیر 
وقت شورایعالی مناطق آزاد در نشست  با عزیزی خادم  
رئیس وقت فدراسیون فوتبال در سخنانی بلند پروازانه و 
بدون بررســی و تحقیق صحبت از آماده سازی 5 زمین 
چمن فوتبال  برای شکل گیری یک کمپ تمرینی برای 
استفاده   بمنظور برپایی اردوهای تدارکاتی و دیدار های 
دوســتانه تیم های شرکت کننده در جام جهانی قطر در 
کیش خبر  داد.   بر اســاس وعده ســعید محمد قرار بود 
این زمین ها حداکثر تا شهریور 1401 یعنی دو ماه پیش از 
آغار جام جهانی آماده بهره برداری شوند.  وعده ای که البته 
همانند بسیاری از دیگر وعده های دبیر وقت شورایعالی 
مناطق آزاد رنــگ تحقق بخود نگرفت و بر زمین ماند! 
و بررســی ها نشــان می دهد نه تنها در موعد مقرر که تا 
بعد از آن هم احتمال تحققش ضعیف اســت.  همزمان 
با اعلام دبیر شورایعالی مناطق آزاد عملیات اجرایی این 
پروژه  در جزیره کیش آغاز شد و متاسفانه بدون مطالعه و 
کارشناسی،  دو زمین چمن خوب ورزشگاه المپیک کیش 
که پیش از این برای بازسازی آن هزینه میلیاردی شده بود 
زیر شــخم رفت ! چمن های طبیعی خوب آن  تکه تکه 
شد وبا شش چرخ  به بلوارها و حاشیه خیابان های جزیره 
انتقال یافت تا بدون اینکه ضرورتی داشته باشد ، همه چیز 
از صفر و نو آغاز شود. در صورتی که همانگونه که پیش 
از این هم نوشته بودیم می شد حداقل این دو زمین خوب 
را نگه داشت و هر کار جدیدی بر روی زمین های  جدید 
که خوشبختانه در مجموعه المپیک و مجاورت زمین های 
چمن موجود هم کم نبود اجرا شود . اما تصمیم  این بود 
کــه این دو چمن از بین برود وبا صرف هزینه های چند 
برابری  از اســاس چمن های جدید کاشــته و کار شود! 
فوتبال داخلی کیش حداقل برای یک ســال بطور کامل 
تعطیل شود و جزیره ای که می خواهد در مجاورت کشور 
برگزار کننده جام جهانی از مواهب آن برخوردار گردد و 
با  برگزاری  برنامه هایی هم چون جشنواره فوتبالی داعیه 
مشارکت در جام جهانی را دارد  خود،  فوتبال داخلی اش 
تعطیل شود!  تا تعریف بهره برداری از مواهب جام جهانی 
در توســعه فوتبال در جهان معنی و مفهوم جدیدی پیدا 

کند.
پس از آن در اســفند ماه ســال گذشته  معاون عمرانی و 
زیر بنایی سازمان منطقه آزاد کیش اعلام داشت 5 زمین 
چمن تمرینی که یکی از آنها هیبریدی خواهد بود تا قبل 
از مسابقات جام جهانی در مجموعه المپیک کیش آماده 
بهره برداری خواهد شد و در اختیار تیم های شرکت کننده 

در جام جهانی قرار خواهد گرفت.
در اردیبهشت سال 1401 سرپرست وقت تیم ملی فوتبال 
بهمراه دو تن از اعضا هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال در 
ســفر به کیش از روند آماده سازی زمین چمن هیبریدی 
کیــش اظهار رضایت کردند و اظهار امیدواری کردند با 
بهره برداری تا قبل از شروع جام جهانی این ورزشگاه با 

چمن جدید میزبان تیم ملی فوتبال ایران باشد.
در خرداد ماه 1401 در جریان برگزاری مراســم پر خرج 
جشنواره فوتبالی در کیش که با تبلیغات فراوان و  حضور 
تنی چند از ستارگان فوتبال ایران و وزیر ورزش و جوانان 
برگزار شد،  اعلام شد تیم ملی فوتبال ایران در شهر یور 
ماه و همزمان با "فیفا دی" برای برگزاری اردوی تدارکاتی 
و برگزاری بازی دوســتانه به کیش خواهد آمد، اما تیم 

ملی در شهریور بجای کیش به اتریش رفت و با سنگال 
واروگوئــه بازی کرد! چون اصلا  زمین چمنی در کیش 

وجود نداشت!
امــا امــروز در حالی که فقط 20 روز بــه آغاز  بازیهای 
جام جهانی در کشــور قطر باقی مانده است  بر خلاف 
وعده های مسئولان نه 5 زمین چمن کمپ تمرینی کیش 
احداث شــده است و نه خبری از آماده شدن تنها زمین 
هیبریدی ورزشگاه المپیک کیش برای استفاده  تیم های 

شرکت کننده در جام جهانی است!
سال گذشــته و به دفعات در یادداشت های مختلف 
وقتی از مسئولین خواستیم وعده های بدون مطالعه و 
بدون کار شناسی ندهند و اینقدر مردم را با شعاربیهوده  
سرگرم نکنند ما را متهم به سیاه نمایی وایجاد  ناامیدی  

کردند...!
اما این واقعیتی بود که متاســفانه  از روز اول تکلیف آن 
مشخص بود و همان اندازه که مدیران ارشد و مسئولان 
وعده و وعید می دادند و هیاهو براه انداخته بودند آگاهان 
فوتبال در کیش  که از امکانات و ظرفیت های آن آگاهی 
داشتند می دانستند که خبری نیست واینها  هیاهو یی بیش 
نیســت. موضوعی که بدون برنامه و مطالعه انجام شد و 
موجب گردید علاوه بر اینکه بمدت حداقل یکســال 
فوتبــال داخلی کیش )که اتفاقا یکــی از اهداف اصلی 
برگزاری  مسابقات فوتبال جام جهانی گسترش و توسعه 
فوتبال در شهر های مختلف جهان هست ( تعطیل شود، 
موجب شد در این مدت تیم های مختلف باشگاهی  داخل 
کشور نیز از کیش دور گردند و هیچ تیمی برای برگزاری 
اردو ی تدارکاتی به کیش نیاید . در صورتی که می شــد 
برای تأمین این دو موضوع زمین ها و امکانات موجود را 
حفظ میکردیم و چمن های جدید را در زمین های جدید 
ایجــاد می کردیم تا بودجه ها نیز بیخودی هدر نرود! از 
سویی معلوم نیست این عدد 5 زمین چمن  از کجا آمد؟! 
احداث 5 زمین  چمن که یکی اش هیبریدی خواهد بود 
مرتب و مستمر در سخنان مسئولان کیش و کشور  تکرار 
شد!  زمین اصلی و شماره یک که هنوز آماده  نیست و تا 20 
روز مانده به آغاز جام جهانی  حتی معجزه هم نمی تواند 
آن را آماده کند!  و حتی فراتر از معجزه هم اگر اتفاق بیفتد  
نه تنها  در این مدت هیچ تیم خارجی متقاضی حضوردر 
کیش و استفاده از این زمین آنگونه که مسئولان قول داده 
بودند ، نبوده و نیست که حتی تیم ملی کشورمان نیز برنامه 
ای بــرای حضور در کیش قبل از آغاز جام جهانی اعلام 
نکرده اســت! و اصولاً برنامه ریزی برای آن انجام نشده 

است تا کشوری از وجود چنین امکاناتی مطلع شده باشد!  
قطری ها هم قطعا منتظر آماده شدن زمین هیبریدی کیش 
برای معرفی آن به تیم های شرکت کننده در جام جهانی 
نخواهند ماند!  زمین شماره 2 که چمن بود و مورد استفاده 
تیم های باشگاهی داخلی کیش و میزبان برگزاری بسیاری 
از مسابقات کشوری بود در حال حاضر  به تلی از خاک 
تبدیل شــده و از رنگ چمــن در آن  بجز آنهایی که به 
فنس های دورادور زمین ها آویزان شده است)!( خبری 
نیست و زمین های 3و 4 و 5 هم که اصلا وجود خارجی 
ندارند ! بارها گفته ایم و نوشته ایم چرا مسئولین بر اساس 
واقعیت حرکت نمی کنند و اساســاً چرا بدون مطالعه و 
مشاوره و کارشناسی اظهار نظر می کنند !  و اینکه چرا هیچ 
دستگاه نظارتی وجود ندارد که اگر مسئولی وعده ای داد 
و تحقق پیدا نکرد به چرایی آن رسیدگی کند؟ و مسئول را 
پاسخگو سازد؟ ظاهراً  در مجموعه وسیع فوتبال کیش هم 
کسی نبوده  در این مورد مشورتی بدهد و پافشاری  نماید 
حداقل یک زمین را برای فوتبال داخلی کیش نگه دارند 
تا فعالیت ورزشی جوانان کیش هم  آسیبی نبیند و هر دو 
زمین چمن موجود  همزمان  با هم از رده خارج نشود و 

از هدر رفت بیت المال هم جلوگیری شود.
شاید توجیه مسئولان این باشد که درست است به جام 
جهانی نرسیدیم ولی حداقل امکاناتی به مجموعه ورزشی 
کیش اضافه شده که ماندگار است! این درست! اما آیا برای 
ایجاد و افزایش این امکانات این همه هیاهو نیاز بود؟! آیا 
آگر ســازمان منطقه آزاد کیش و یا دبیرخانه  مناطق آزاد 
به این تشــخیص رسیده بود که مثلاً  فلان امکانات زیر 
ساختی باید در کیش ایجاد می کرد نیاز به این روش ها 
واینگونه  شعارها بود؟ !مگر این همه امکانات ورزشی که 
پیش از این در کیش ایجاد شده است و امروزه کیش را به 
یکی از بهترین شهرهای دارای امکانات ورزشی  در کشور 
تبدیل کرده است  با این همه هیاهو در سایه مسائلی هم 

چون جام جهانی صورت گرفته است ؟!
امروزه آنچه مســلم است چمن کیش نه طبیعی اش نه 
هیبریدی به جام جهانی نخواهد رسید   و مهم  تر از آن 
در واقــع  ربطی بــه جام جهانی ندارد ) !( و امکان هیچ 
نــوع بهره بــرداری از آن با موضوع جام جهانی وجود 
ندارد، مگر اینکه فیفا و کشور قطر توافق کنند برگزاری 
جام جهانی را به تعویق بیندازند و منتظر باشند تا  زمین 
چمن هیبریدی  وعده داده شده مسئولان در ورزشگاه 
المپیک کیش آماده شــود....!!!!!!!!!!! بعد جام جهانی را 

برگزار کنند !!!!!!!!!!!

چمن کیش آیا به جام جهانی قطر می رسد؟!

سند ارتقاء وضعیت زنان و خانواده 
جزیره کیش تدوین شده است 

اقتصاد کیش-    رییس اداره امور زنان سازمان منطقه آزاد کیش گفت: سند ارتقای 
زنان به عنوان راهکاری برای برون رفت از مشــکلات این قشــر در جزیره در پنج 

فصل تدوین شد. 
عالمه خسروی اظهار داشت: تدوین این سند با هدف شناسایی چالش ها و ارایه 
راهکارهای لازم از 2 سال گذشته آغاز شده بود تا با علمیاتی شدن ایده های آن زمینه 
بیشتر تحقق عدالت جنسی و بهبود شاخص های فعالیت بانوان در جزیره فراهم شود. 
وی اضافه کرد: بررسی اسناد بالادستی و وضعیت موجود، تحلیل مشکلات، ارایه 
راهکارها و پایش و تحلیل، فصل های این سند بوده در آن عدم بهره مندی مناسب 
از پتانسیل های اقتصادی، فرهنگی و علمی زنان، عدم بهره مندی بهینه از پتانسیل 
های اقتصادی، فرهنگی و علمی، عدم امکان استفاده از خدمات تفریحی و فراغتی 

از جمله مشکلات شناسایی شده در این سند است.
خسروی با بیان اینکه در این سند راهکارهای مختلفی برای برون رفت از مشکلات 
آنان ارایه شده که در حال نهایی شدن است افزود: توسعه پایدار و موزون مشارکت 
تمامی گروه ها و اقشار جامعه را طلب میکند اما علیرغم تاکید اسناد بالادستی توسعه 
در ایران نظیر قانون اساسی و برنامه های توسعه اقتصادی و اجتماعی پنج ساله این 
نقش گاها نادیده گرفته می شود به همین دلیل پرداختن به موضوع ارتقاء جایگاه 

زنان در جامعه از ضرورت و اهمیت بیشتری برخوردار است.
بر اساس آمار حدود 50 درصد از جمعیت کیش را بانوان تشکیل می دهند.

رییس اداره امور زنان سازمان منطقه آزاد کیش :

توسعه صادرات دانش بنیان ها
 در مناطق ویژه

اقتصاد کیش-     برنامه  جامعی با هدف توسعه زیست بوم نوآوری در مناطق آزاد و 
ویژه با رویکرد توسعه صادرات دانش بنیان تدوین شد. 

با همکاری مشترک مرکز تعاملات بین المللی علم و فناوری معاونت علمی و فناوری 
ریاست جمهوری و سازمان مناطق آزاد و ویژه، برنامه ای در زمینه گسترش صادرات 
محصولات دانش بنیان در چهار محور اصلی »استقرار شرکت های دانش بنیان در 
مناطق آزاد و ویژه با رویکرد توســعه صــادرات خدمات و محصولات«، »جذب 
سرمایه خارجی و تولید مشترک با شرکت خارجی«، »تسهیل صادرات شرکت های 
دانش بنیان« و »عرضه محصــولات دانش بنیان به تجار خارجی به صورت اولیه« 

تدوین شد.
به نقل از مرکز اطلاع رسانی معاونت علمی ریاست جمهوری، به همین منظور مرکز 
تعاملات بین المللی علم و فناوری معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری در 
نظر دارد از طریق شناسایی زنجیره ارزش مزیت نسبی مناطق و تهیه بسته حمایتی بر 
اساس چالش های زنجیره ارزش، مقدمات اجرایی سازی برنامه مذکور را فراهم کند.

در قالب تدوین برنامه ای اجرایی می شود:

برگزاری کنفرانس بین المللی بررسی 
صنعت فولاد و مواد اولیه ۲۰۲۲ در کیش

 planex اقتصاد کیش-    کنفرانس بین المللی بررسی صنعت فولاد و مواد اولیه
2022 پانزدهم و شانزدهم آذر در مرکز همایش های بین المللی کیش برگزار می شود.
به گزارش اقتصاد کیش، محور های کنفرانس بین المللی بررسی صنعت فولاد و مواد 

اولیه planex 2022 اعلام شد.
تاثیر مصوبه اخیر دولت مبنی بر مجاز شدن صادرات شرکت های تجاری بر صادرات 
فولاد و قیمت ها، لزوم تسهیل واردات ماشین آلات معدنی برای تسریع در اکتشاف 
پهنه های جدید و رسیدن به برنامه های افق 1404، تاثیر رکود بخش مسکن چین 
بــر قیمــت فولاد جهان، اثرات افزایش نرخ بهره بر اقتصاد جهان و تقاضای فولاد، 
بررســی آثار تحولات روســیه و اوکراین و تاثیر بر قیمت فولاد جهانی و بررسی 
هزینه های تولید فولاد در جهان و دورنمای قیمت سنگ آهن از محور های برگزاری 
این کنفرانس است. تحلیل نقش رینگ صادراتی بورس کالا در جلوگیری از افت 
قیمت فولاد صادراتی ایران، بررسی آخرین شرایط طرح جامع فولاد و میزان تحقق 
اهداف این طرح، الزام فولادسازان و نوردکاران ایرانی به اخذ گواهینامه های معتبر 
و تاثیر آن بر گسترش بازار های صادراتی، بررسی تاثیر طرح مسکن ملی دولت در 
افزایش تقاضا و مصرف سرانه فولاد کشور و بررسی نقش افزایش قیمت حامل های 
انــرژی بر کاهش تولید فولاد در اروپا نیز از دیگر محور های کنفرانس بین المللی 

بررسی صنعت فولاد و مواد اولیه planex 2022 اعلام شده است.
بررسی تاثیر افزایش شدید حقوق مالکانه دولتی بر انگیزه پیمانکاران جهت بهره 
برداری از معادن کوچک مقیاس و بررسی مازاد عرضه محصولات زنجیره فولاد در 
کشور خصوصا گندله و چگونگی برون رفت از هدر رفت منابع، تحلیل عوارض 
جدید صادراتی و شفاف سازی دولت در میزان این تعرفه ها و بررسی آثار زیان بار 
وضع عوارض صادراتی بر زنجیره فولاد کشور با توجه به رکود داخلی و بین المللی 
 planex فعلی از محور های کنفرانس بین المللی بررسی صنعت فولاد و مواد اولیه

2022 است.

تداوم بازرسی ها از اماکن عرضه
 و تهیه مواد غذایی در کیش

اقتصاد کیش-    موضوع رعایت پروتکل های بهداشــتی تکراری اســت ولی 
همچنان اولین و مهمترین راه پیشگیری از بیماری های ویروسی است

به گزارش اقتصاد کیش به نقل از روابط عمومی مرکز توسعه سلامت کیش؛ رئیس 
مرکز توسعه سلامت کیش اظهار کرد: در مهر ماه سالجاری 894 مورد بازدید که 
شامل 572 مورد بازدید از مراکز تهیه، نگهداری، توزیع وفروش مواد غذایی ،269 
مــورد بازدید از اماکن عمومی و 53 مورد بازدید از غرفه های لوازم آرایشــی و 

بهداشتی انجام شده است.
وی بیان کرد: طی این بازدید ها در مدت زمان عنوان شده 11 مرکز و اماکن متخلف 

به دادگاه معرفی شد.
دکتر رضانیا تصریح کرد: در مهر ماه 1401 ، 5 هزار و 445 کیلوگرم مواد غذایی 
فاســد و تاریخ گذشته از از مراکز تهیه، نگهداری، توزیع وفروش مواد غذایی و 

اماکن عمومی جمع آوری و معدوم شده است.
این مســئول عنوان کرد: بازرســی از اماکن عرضه و تهیه موادغذایی از ســوی 

کارشناسان این مرکز بصورت مداوم ادامه دارد.
وی گفت: 199 مورد کلر سنجی و 21 مورد نمونه برداری میکروبی از منابع آب 

آشامیدنی انجام شده است.
رئیس مرکز توســعه سلامت کیش خاطر نشان کرد: در همین مدت زمان عنوان 
شده 6 مورد نمونه برداری از مواد غذایی ،40 مورد بازدید از مدارس، یک مورد 
بررسی آلودگی ناشی از فاضلاب، 3 مورد بررسی آلودگی ناشی از زباله ،20 مورد 
نمونه برداری از نان، صورت گرفته است.رضانیا اظهار کرد: در این مدت 20 مورد 

گزارش مردمی دریافت و به شکایات رسیدگی شد.
وی بیان کرد: در طی این بازدیدها بازرسان بهداشت محیط از دستگاه های پرتابل 
اســتفاده می کنند که در مهرماه تعداد 609مورد ســنجش توسط این دستگاهها 
صورت گرفته اســت.رضانیا رعایت اصول بهداشتی در کنترل بیماری کرونا و 
آنفلوانزا راموثر عنوان کرد و افزود: موضوع رعایت پروتکل های بهداشتی تکراری 
است ولی همچنان اولین و مهمترین راه پیشگیری از بیماری های ویروسی است

وی گفت: استفاده از ماسک، دستکش و شتشوی مرتب دست ها توسط متصدیان، 
گندزدایی روزانه تجهیزات و سطوح واحد صنفی و حفظ فاصله اجتماعی بین 
مشتریان را توسط واحد های صنفی الزامی است.رئیس مرکز توسعه سلامت کیش 
از عموم مردم خواســت: شکایات خود در خصوص عدم رعایت پروتکل ها از 

سوی اصناف را با شماره های 190 و 44423311 اطلاع دهند.

رئیس مرکز توسعه سلامت کیش خبر داد:

اخیرا در برخی مدارس بوفه عرضه مواد غذایی  ایجاد شده است که کار بسیار خوبی 
است و انشاالله با رعایت مسائل بهداشتی لازم  استمرار  داشته باشد اما مشکلی که 
وجود دارد قیمت هایی است که این بوفه ها می دهند بطوریکه مواد غذایی مانند  
آبمیوه ، کیک و... را عمدتا  با دو برابر قیمت نسبت به قیمت هایی که در سطح شهر 
ودر  سوپرمارکت ها هست به دانش آموزان می فروشند . انشاالله این  موضوع مورد 
نظارت و رسیدگی مسئولین مربوطه قرار گیرد تا ظلمی به دانش آموزان نشود. ضمن 
اینکه به این مراکز پیشنهاد می شود لوازم مورد نیاز را از مراکز توزیع عمده در سطح 

جزیره تهیه کنند و با سود منصفانه در اختیار دانش آموزان قرار دهند. 
توضیح: بعلت عدم رســیدگی و بنا به درخواست تعدادی از اولیاء تجدید چاپ 

می شود.

نقد روز...

تجدید چاپبوفه اغذیه مدارس

تبریکتبریک
 به سید محمد موسوی به سید محمد موسوی
کسب مدال برنز مسابقات تکواندو 
خردسالان کشور توسط سیدمحمد 
پایه  دانش آموز  عزیز،  موسوی 
ششم دبستان پسرانه الغدیر کیش 
را  به ایشان و خانواده محترمشان 
تبریک و تهنیت عرض می نماییم .

دبستان پسرانه» الغدیر« کیشدبستان پسرانه» الغدیر« کیش


